



Worship - How we worship - Psalm 95:1-7

Preacher: Jonas Date: 14 Dezember 2025

Overview

God made us to worship and he provided tools for us to use to worship him and to connect with him. It starts with the preparation of our posture with which we come to God. It's both a reflection of our reverence for him as well as our trust in the relationship we're building with him. Furthermore, he has given us community (reflecting different aspects of his character), the truth - his word and Jesus himself - and power that we can find in testimony and proclamation.

Review

Psalm 95:1 + Zephanja 3:17	Rejoicing - an important part of a relationship: the display of appreciation, gratitude and joy that deepens a connection.
Psalm 95:1-7	In this Psalm we can find different aspects of our posture towards God in worship: Reverence, Awe, Humility and Joy.
Hebrews 13:15	Giving testimony of God and what he has done is worship towards God.
Psalm 40:3	Worship has an effect on people and can draw people closer to God.

Dig Deeper

Psalm 8:4 + Isaiah 61 + Psalm 139 + Isaiah 53 + Luke 22:70 - Truth from the bible that you can use when the devil - the accuser - tries to lie to you.

Rev. 5:8 + Psalm 141:2 - There is a beautiful image prayer: it is like incense going up to heaven where it is collected in bowls that are presented to God.

Isaiah 55:10-11 + Proverbs 18:21 - Words have power. God's word carries power for transformation and the words we speak also affect us and the people around us.

Discussion Guide

Warm Up

- What is something or someone you truly admire or 'fan out' over? How do you usually show that person or thing your appreciation?
- When you first started attending church or praying, what part of 'worship' felt the most unusual or surprising to you? Was it the singing, the silence, or the community?
- Describe a time when your 'posture' toward God shifted from duty to genuine awe or humility. What changed in your heart during that season?

Knowledge

- Psalm 95:1-7 mentions reverence, awe, humility, and joy. Which of these four comes most naturally to you, and which do you find the most challenging to express in your daily life?
- The notes suggest using specific Bible verses (like Psalm 8:4 or Isaiah 53) when "the accuser" lies to us. Why is "Truth" considered a tool for worship rather than just a set of facts to learn?.
- According to Isaiah 55:10-11 and Proverbs 18:21, words have the power to transform. How does our "proclamation" and "testimony" function as an act of worship toward God and an invitation to others?.
- Revelation 5:8 describes prayer as incense in bowls. How does this image change your perspective on the "effectiveness" or "value" of your prayers when you feel like they aren't being heard?.

Share

- **Victory Reports:** Spend a few minutes sharing a "testimony" of what God has done in your life recently.
- **Truth Exchange:** Pair up and share one "lie" the enemy has been whispering to you lately. Your partner will then find or read one of the "Truth" scriptures from the "Dig Deeper" list (e.g., Psalm 139 or Isaiah 61) to speak over you.
- **Posture Prayer:** Pray for one another's "posture" this week. Pray specifically for a spirit of "rejoicing" to deepen the connection between group members and God.

Life

- Pick one verse from the "Truth" list and speak it aloud every morning this week. Notice if this "proclamation" changes your internal power or confidence.
- Based on the idea that rejoicing deepens a connection, express specific gratitude or "rejoicing" to one person in your life this week to reflect God's character to them.
- Next time you pray, take a moment to visualize your words as incense entering the bowls before God.



Worship - Geist und Wahrheit - Johannes 4:23-24

Prediger: Manuel, Jordana, Linda, Jonas Datum: 09 November 2025

Überblick

Gott hat uns geschaffen, damit wir ihn anbeten, und er hat uns Werkzeuge gegeben, mit denen wir ihn anbeten und mit ihm in Verbindung treten können. Das beginnt mit der Vorbereitung unserer Haltung, mit der wir vor Gott treten. Sie spiegelt sowohl unsere Ehrfurcht vor ihm als auch unser Vertrauen in die Beziehung wider, die wir zu ihm aufbauen. Darüber hinaus hat er uns Gemeinschaft geschenkt (die verschiedene Aspekte seines Charakters widerspiegelt), die Wahrheit – sein Wort und Jesus selbst – und Kraft, die wir in Zeugnissen und Proklamation finden können.

Zusammenfassung

Psalm 95,1 + Zefanja 3,17	Freude – ein wichtiger Bestandteil einer Beziehung: das Zeigen von Wertschätzung, Dankbarkeit und Freude, das eine Verbindung vertieft.
Psalm 95:1-7	In diesem Psalm finden wir verschiedene Aspekte unserer Haltung gegenüber Gott in der Anbetung: Ehrfurcht, Staunen, Demut und Freude.
Hebräer 13:15	Zeugnis von Gott und seinem Wirken zu geben, ist Anbetung Gottes.
Psalm 40,3	Anbetung hat eine Wirkung auf Menschen und kann sie näher zu Gott bringen.

Tiefer Gehen

Psalm 8,4 + Jesaja 61 + Psalm 139 + Jesaja 53 + Lukas 22,70 – Wahrheiten aus der Bibel, die du nutzen kannst, wenn der Teufel – der Ankläger – versucht, dich zu belügen.

Offb 5,8 + Psalm 141,2 – Es gibt ein wunderschönes Bild für Gebet: Es ist wie Weihrauch, der zum Himmel aufsteigt, wo er in Schalen gesammelt und Gott dargebracht wird.

Jesaja 55,10-11 + Sprüche 18,21 – Worte haben Kraft. Gottes Wort hat die Kraft, zu verändern, und die Worte, die wir sprechen, wirken sich auch auf uns und die Menschen um uns herum aus.

Diskussionsleitfaden

Aufwärmen

- Was oder wen bewunderst du wirklich oder begeisterst du dich dafür?
- Als du angefangen hast, in die Gemeinde zu gehen oder zu beten, welcher Teil des „Gottesdienstes“ kam dir am ungewöhnlichsten oder überraschendsten vor? War es das Singen, die Stille oder die Gemeinschaft?
- Beschreibe eine Situation, in der sich deine „Haltung“ gegenüber Gott von Pflichtgefühl zu echter Ehrfurcht oder Demut gewandelt hat. Was hat sich in dieser Zeit in deinem Herzen verändert?

Wissen

- In Psalm 95,1-7 werden Ehrfurcht, Demut und Freude erwähnt. Welche dieser vier Eigenschaften fällt dir am leichtesten, und welche fällt dir im Alltag am schwersten?
- Die Notizen schlagen vor, bestimmte Bibelverse (wie Psalm 8,4 oder Jesaja 53) zu verwenden, wenn „der Ankläger“ uns belügt. Warum wird „Wahrheit“ als Werkzeug der Anbetung betrachtet und nicht nur als eine Reihe von Fakten, die es zu lernen gilt?
- Gemäß Jesaja 55,10-11 und Sprüche 18,21 haben Worte die Kraft, zu verändern. Inwiefern fungieren unsere „Proklamation“ und unser „Zeugnis“ als Akt der Anbetung Gottes und als Einladung an andere?
- Offenbarung 5,8 beschreibt das Gebet als Weihrauch in Schalen. Wie verändert dieses Bild deine Sichtweise auf die „Wirksamkeit“ oder den „Wert“ deiner Gebete, wenn du das Gefühl hast, dass sie nicht erhört werden?

Teilen

- **Siegesberichte:** Nimm dir ein paar Minuten Zeit, um ein „Zeugnis“ darüber zu geben, was Gott in letzter Zeit in deinem Leben getan hat.
- **Wahrheitsaustausch:** Bildet Paare und teilt euch gegenseitig eine „Lüge“ mit, die euch der Feind in letzter Zeit eingeflüstert hat. Dein Partner sucht dann eine der „Wahrheits“-Schriftstellen aus der Liste „Tiefer Gehen“ (z. B. Psalm 139 oder Jesaja 61) und liest sie dir vor.
- **Gebet für die Haltung:** Betet diese Woche füreinander für eure „Haltung“. Betet konkret für einen Geist der „Freude“, damit die Verbindung zwischen den Gruppenmitgliedern und Gott tiefer wird.

Leben

- Wähle einen Vers aus der Liste „Wahrheit“ aus und sprich ihn diese Woche jeden Morgen laut aus. Achte darauf, ob diese „Proklamation“ deine innere Kraft oder dein Selbstvertrauen verändert.
- Ausgehend von der Idee, dass Freude die Verbindung vertieft, drücke diese Woche einer Person in deinem Leben deine Dankbarkeit oder „Freude“ aus, um ihr Gottes Charakter widerzuspiegeln.
- Wenn du das nächste Mal betest, nimm dir einen Moment Zeit, um dir vorzustellen, wie deine Worte wie Weihrauch in die Schalen vor Gott steigen.